
 
Protokoll møte i Regionutvalg Innlandet på  
Onsdag 20. mars 2024 kl. 10.00-15.00 
  

Sak 
nr. 

Sak 

1 Konstituering av møtet 
✓ Opprop / presentasjon. Registret 63 deltager inkl. gjester  

Spesiell velkommen til nye i RU 
✓ Godkjenning av innkalling og sakliste 

- Innkalling og saksliste ble godkjent 
✓ Valg av 2 til å godkjenne protokollen 

- Emil Rolstad og Lena Engebretsgård ble valgt til å skrive under protokollen 
 

2 Årsmelding og Regnskap for Nortura SA 
✓ Årsmelding og regnskap 2022 
✓ Spørsmål/diskusjon 

- Vi taper penger på kjernevirksomheten vår, men det går bra med våre datterselskaper, alle 
ledd må jo tjene penger. Kva tenker styret om dette? Og når tjente vi sist penger på 
kjernevirksomhet i Nortura 

- Svar: Har vært en utfordring med å plassere kostnader der de skal være i et så stort selskap. 
Etter 2016 har morselskap slitt med å tjene penger. Overgangen til volummodellen i ser ut til å 
kanskje ha bidratt til at vi sliter med å få oversikt over kostanden med denne type 
markedsreguleringen, nytt data system inkl. data angrep og store økte kostnader på energi er 
faktorer som har hatt stor påvirkning driftsresultatet. 

- Kan virke som at vi taper penger på å ta samfunnsansvaret med å være markedsregulator .  
- Salget i de 4 første ukene dette over viser at vi ligger over budsjett og det er bra.  

Forslag til vedtak: 
Regionutvalget tar gjennomgangen av Årsmelding og Regnskap til orientering 

3 Oppsummering kretsmøter 
Det var ca. 1 % økning i antall frammøtte på kretsmøtene. Mange gode innspill og kommenterer, 
positiv stemming og en del spørsmål som skal bevares ut. 
✓ Spørsmål/diskusjon 

- Det hadde vært interessant få fram alder på de som deltar på kretsmøtene 
Svar: tar med oss det innspillet  

 
Forslag til vedtak: 
Regionutvalget tar gjennomgangen av oppsummering av kretsmøtene  til orientering 
 

 Pause  

4 Strategiprosessen 
Hans Amund tok oss igjennom nye innovasjonen på sluttmarkedet og tanker rundt det arbeidet som 
skal gjøres i for bindelsene med ny strategiplan i Nortura 
✓ Spørsmål/diskusjon 

- Hvor skal de nye produkttypene inn på markedet?  
- Svar: De nye produktene skal både inn i kjedene og være å finne i matkasser (Oda) 
- Veldig spennende med ny produkter- har dere tenkt tanken og samarbeider med HOFF- ris er 

ikke akkurat norsk. 
- Tror vi er inne på noe riktig her, med lette, raske og sunne matretter. 
- Slutter meg til at dette er bra og veldig bra med Protein mix- viktig med proaktiv 

produktutvikling.  
- Bra med nudler med mer kjøtt i. Veldig populær blant mange unge 

Hans Amund påpeker at det er årsmøte som evt. skal bestemme nye organisering av selskapet ved 
en eventuell deling, men har veldig troa på at det skal lettere synligjøre våre kostnader som 
markedsregulator.  
 
✓ Spørsmål/diskusjon 

- Har det kommet noen reaksjoner fra andre selskaper eller omsetningsrådet på den nye 
tankegangen i Nortura?  

- Svar: Nei dette er så langt ikkje frontet utad 
- Er det tenkt at sluttmarkedselskapet skal eies 100 % av morselskapet? 
- Svar: Ja det er tanken at morselskapet skal eie 100% av et evt. AS 



- Støtter at noe må gjøres – Kan vise seg å være en ekstra hemsko at Nortura er 
markedsregulator. Nortura bønder tar jo alltid de største tiltakene ute på gården når det er 
overskudd på markedet, så det kan hende vi blir straffet dobbelt.  

- Har en stor irritasjon over dette med MVE- Vi bør jobbe godt for å prøve å få tilbake noen av 
dette i markedet. Trist å vite at det vi produserer ute på gårdene, noen ganger går MVE 

- Svar: Vi har mistet ca. 30.000 tonn siden 2016 til MVE. Vi prøver hele tiden å ta igjen det 
markedet 

Hans Amund tok oss igjennom vider gang i strategiprosessen. Det er satt ned en referansegruppe 
som består av to representanter fra hvert AU. 
Hans Amund gikk også igjennom status for egg situasjonen. Tror det blir markedsbalanse om ikke alt 
for lenge 
 
✓ Spørsmål/diskusjon 
 

- Veldig bra at vi vant rettsaken, men kan de anke? 
- Svar: Ja det kan de.    
- Viktig at vi finner andre kanaler å selge varene våre igjennom 
- Svar: i tillegg til de ordinere varestrømmen i butikk og proff Markedet, satses det nå godt på 

de som levere matkasser og i butikkene i FK.  
 
 

5 Organisasjonsprosessen 
Hans Amund orienterte kort og oppfordret kretsene til å begynne å tenke på hvem de vil være i et 
distriktsråd med. 
Saken skal  behandles på Årsmøte og vil evt. tre i kraft fra 2025 
Med denne organiseringen kutter vi nesten ned til halvparten av tillitsvalgtrollene, men beholder alle 
tre ledd fra krets til årsmøte.  
 

 Lunsj  
 

6 Orientering tilførselsområde Innlandet 
- Status fra Medlem/Tilførsel – Marianne orienterte  
- Status tilførsler siden nyttår 
- Det oppfordres til dugnad med lave vekter på både storfe og gris  
- Status kalvslakting pr uke 5. Vi får ikke hele oversikten før alt er slaktet, men Nortura fyller sin 

kvote på 3500 kalv. KLF skal slakte 1500 kalv. 
- Merking av storfe og gris til slakt. Kommet strengere krav på grisen. De må kunne se minst 

tretall på den ene skinka for at den ikke skal bli kassert. 
Spørsmål/diskusjon 

 
- Flere har fått merke at gris blir kassert og man må sørge for at man lager seg gode rutiner i 

egen besetning. 
- Opplevelser av fortsatt dårlig kvalitet på storfemerker fra OS, de ryker ved kanten. Noen andre 

bruker Moen Bjellefabrikk og synes de merkene fungere godt. 
- Nortura har vært i kontakt med OS og de skal ha endret kvaliteten på merkene. 
- Oppfordrer Nortura til å få oversikt over antall egenerklæringsskjema som slakteriene får inn. 

OS har jo bare oversikt over de erstatnings merkene som blir bestilt, men de viser ikke hele 
bilde på antall merker som ryker.  

- Kanskje Nortura kan begynne å produsere merker selv?  
- Nortura bør sende inn et felles krav for sine produsenter på kostanden med dårlig merker.  

 
Marianne orientert rundt hva som var gjort i forbindelse med at Nordfjordkjøtt sluttet å slakte. Vi har 
fått en del tilførsler i vest, men i Gudbrandsdalen har det vær hard konkurranse fra de andre om disse 
tilførslene. Vi har også mistet en av våre sjåfører til konkurrent og vet ikke ennå hvordan det vil slå ut. 
 

- Spørsmål/diskusjon 
- Ikke lett å motivere produsenter til å levere til Nortura når de andre slakteriene operer med 

pristillegg på tunge vekter fortsatt. 
- Hvordan ser innmelding talla ut framover for storfe?  
Svar: Ikke registret noen forskjeller fra andre år på Innmelding av storfe, men det ser ut til at 
produksjonen går litt ned og slakt går ut av regulering lageret. Har vært litt lite ferskvaredekning. 
Importkvoten som vi må ta inn blir nå brukt til dette for å dekke dette behovet. 



- Viktig at Nortura minner om og gjerne med utsendelse av sms til produsentene at det ikke er 
alltid lønnsom å levere storfe med tunge vekter og det oppfordres til å ta kontakt med 
rådgiverapparatet for en gjennomgang i sin besetning. 

 
 

- Status fra Medlem/Tilførsel egg- Tone Beate orienterte  
- Status egg situasjonen og årsaken til dette, som er sjukdomsutbrudd i på en stor besetning i 

Sverige som da har først til at de som importere ønsker norske egg. I tillegg har forbruket gått 
opp. Coop har ikke gjort situasjonen bedre med å sette ned prisen på egga. Er en bekymring 
for avvik i prognosene og produsenten oppfordres til å produsere mer egg.  

- Har dessverre  mistet en del produsenter til konkurrent  på grunn av pris. Vi har en 
markedsandel på ca. 69,8% som er en nedgang på ca. 1,6 %. 

- Det forventes at noen sluttet som har nedslitt driftsapparat og står da ovenfor store 
investeringer. Vi trenger noen nye og vi har fått mange henvendelser fra produsenter som er 
interessert  

- Det jobbes med å bedre produktkvaliteten på egga. Møkkete egg og klikk 
- Nye rapporter til eggprodusenten er på vei og vi gleder oss til å få dette på plass. 
- Det blir møte for eggprodusentene den 18. april i Innlandet. 

 
Spørsmål/diskusjon 

- Det ser ut til at det er dårlig avkastning å bygge til egg. Trenger man ikke snart å øke 
eggprisen?  

- Svar: Det jobbe med PGE i fagutvalget. Prisen er egentlig for lav og situasjonen på egg er litt 
spesielt som nevnt ovenfor. Håper vi får bedre anslag på markedet og da riktig grunnlag til å 
sette rett PGE framover.  

 
- Status fra Medlem/Tilførsel fjørfe- Ola Bjørn orienterte 

 
- Status på tilførsel  
- Viktig å følge opp smittevern 
- Saktevoksen kyllingen i prosess 
- Utfasing av kyllingproduksjonen i Midt Norge  
- Fokus på kvalitet på kylling slaktet. blitt bedring på Hærland  

 
Spørsmål/diskusjon 

- Nortura ser ut til å kaste Ross 308 under bussen istedenfor å ha fokus på å fronte de gode 
talla Ross har her i Norge. 

- Dumt at vi ikke greier å forsvare denne typen når det har produksjonstall som er bedre på 
dødelighet og tanken på bærekraft med et mindre forbruk av kraftfôr. Her har ikke Nortura 
gjort jobben sin.  

            Svar: Det ble litt orientert om sitasjoner fra fagutvalget og vår representant føler ikke at de er     
            en del av den prosessen rundt saktevoksene kylling pr i dag. 
            Nortura tar med seg innspilla og skjønner fortvilelsen produsenten har utrykt.  
 

7 Åpen post   
- Lokale saker og diskusjoner  

I forhold til overskudd på storfe og opplysninger på frysekapasitet. har vi pr. dag for dårlig kapasitet? 
Svar: Vi har sjelden store utforinger med dette, normalt er det  utfordringer 3-4 uker pr år.  
 

 Pause  
 

8 Valg 
✓  Det var registret 51 stemmeberettiget med oppstart av 59 representanter innkalt.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

9 Orientering fra sentral valgkomité – Per Heringstad orienterte om valgkomiteen arbeid og en 
oppstått sitasjon: 

• Søndag 17.mars mottok ordfører og leder av valgkomiteen en mail fra Ivar Strand der han 
trekker seg som styremedlem ett år før tiden, med virkning fra årsmøtet 2024.  

• Søndag 17.mars mottok valgkomiteen en mail fra ordfører i Nortura der vi blir bedt om å 
supplere vår innstilling med 1 styremedlem for 1 år.  

• Kvelden 17.mars gikk det ut et brev fra ordfører i Nortura og leder av valgkomiteen til alle 
Au`ene der de ble informert om situasjonen og beskjed om at valgkomiteen ikke klarer å ha en 
innstilling klar når RU- møtene starter, men jobber så fort den kan 

 
 
 
 
 
 
 



Innstillingen så lang er følgende: 

Styreleder Johan Narum (ny) Innlandet 

Nestleder Bente Borgen (gjenvalg) Innlandet 

Styremedlem Ole Johs Egeland (gjenvalg) Øst 

Styremedlem Hans Amund Braastad (gjenvalg) Innlandet 

Styremedlem Linda Gjerde Myren (gjenvalg) Vest 

Styremedlem Einar Meisfjord (gjenvalg) Nord 

 

 
 
 

10 Oppsummering/evaluering 
- Eli orientert om følgende 

- Husk reiseregningsskjema 
- Alle lister over valgene og protollene fra kretsmøte ligger nå ute på nettet 
- Spørsmål fra kretsmøtene vil bli besvart etter påske 
- Tiltsvalgtskolen den 03.04.24 på Rudshøgda  
- Regionmøte høsten er satt til den 19.-20 november på Hamar 
- Første Au møte blir den 02.04.24 

Bjørn Magnus takket av for et godt møte og opplyste om at det vil bli avtaking av Au medlemmer på 
Regionmøte til høsten.  
 
 

  

  

 
Fikk underskrift den 26.03.24 og den 02.04.24 


